
J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 2010. május 28. napján megtartott  
nyilvános ülésén. 
 
Jelen vannak: Ördög Jakab polgármester, Koncz József alpolgármester, Aranyosi Imre, 
Dobóné Koncz Judit, Holló József, Kampel Lászlóné, Kiss Lajos, Turcsányi Béláné 
képviselık. Tanácskozási joggal meghívott vendég: Tóth Imréné dr. jegyzı, Bay Judit 
SZKULTINFO Kft. ügyvezetı, Juhászné Sánta Zsuzsa pénzügyi csoportvezetı. 
Távolmaradását elızetesen bejelentette: Fekete Tamás képviselı. 
 

I. NAPIREND ELİTT 
 
Ördög Jakab polgármester köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes. Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Koncz Attiláné Tanner Zsuzsanna 
elıadót. Jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Aranyosi Imre és Turcsányi Béláné képviselıket.  
Ördög Jakab polgármester az ülés napirendjét szóban ismerteti, melyet a képviselı-testület 
tagjai 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadtak az alábbiak szerint: 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:           Elıterjesztı: 
1./ Aktuális önkormányzati feladatok megtárgyalása, önkormányzati rendeletek Ördög Jakab 
szükség szerinti felülvizsgálata, módosítása      polgármester 
 - Javaslat az iparőzési adó rendelet módosítására 
 - Javaslat közterület használati díj megállapítására. 
 - Javaslat a Dél-borsodi Víz- és Csatornamő Kft-vel kapcsolatos 
 döntések meghozatalára. 
 
2./ Javaslat a közmeghallgatáson felvetett kérdésekben esetlegesen teendı Ördög Jakab 
intézkedésekre.         polgármester 
 
3./ Indítványok, javaslatok        
 
Zárt ülésen: 
 
- Elsı lakáshoz jutók támogatása iránti kérelem elbírálása    Ördög Jakab 
           polgármester 
 

II.  NAPIREND TÁRGYALÁSA 
 
1./ Tárgy:  Aktuális önkormányzati feladatok megtárgyalása, önkormányzati rendeletek 
szükség szerinti felülvizsgálata, módosítása. 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
(Elıterjesztések írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
  
Ördög Jakab polgármester tájékoztatja a megjelenteket, hogy a közterület eltérı célú 
használatának díjmegállapítására alkalmi rendezvények esetében 150 Ft/m2/nap, kijelölt 
elárusító hely esetében 100 Ft/m2/nap, egyéb esetben pedig 50 Ft/m2/nap összeget javasol. 
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A pénzügyi bizottság a javaslatokat megtárgyalta, felkéri Dobóné Koncz Judit bizottsági 
elnököt, hogy mondja el a állásfoglalásukat. 
 
Dobóné Koncz Judit pénzügyi bizottság elnöke elıadja, hogy a bizottság május 26-án szerdán 
megtartotta ülését és egyhangúlag javasolja a testületnek elfogadásra az iparőzési adó rendelet 
módosítását, valamint a közterület használati díj megállapítására vonatkozó határozati 
javaslatot. Megköszöni polgármester úrnak a Dél-borsodi Víz- és Csatornamő Kft-vel 
kapcsolatban a bizottsági ülésen tartott részletes tájékoztatást. A bizottság tagjai egyhangúlag 
javasolják a DVCS Kft-vel kapcsolatos határozati javaslatok elfogadását a képviselı-
testületnek. 
 
Kiss Lajos képviselı érdeklıdik, hogy a Heves Megyei Vízmő Zrt. tisztában van-e a rendszer 
mőszaki állapotával. A késıbbiek során nem várható-e áremelés a karbantartási, felújítási 
munkák miatt. 
 
Turcsányi Béláné képviselı egyetért a DVCS-vel kapcsolatos döntésekkel. Javaslata, hogy a 
szerzıdés részét képezze az, hogy a Heves Megyei Vízmő Zrt. garantálja a víz jó minıségét. 
 
Ördög Jakab polgármester válaszában elmondja, hogy a fúrt, saját kutaknál  minimális 
költségek merülnek fel, melyek a mőködtetéshez szükségesek. Településünkön a 
vízszolgáltatást mőködtetı kft-nek magas volt az önköltsége. Ebben az esetben már egy 
induló magasabb ár határozta meg a lakosság által fizetendı vízdíjat, ez 130-170 Ft között 
mozog. Az ajánlatot tevı Zrt. jól ismeri a DVCS rendszerét, egyébként nem is tettek volna 
ajánlatot. A víz minısége nem fog változni, hiszen ugyanaz a rendszer fog folytatódni, nem 
indokolt a fúrt kutak létrehozása. Egyetért Turcsányi Béláné képviselı javaslatával. Elmondja, 
hogy a következı héten kibıvített felügyelı bizottsági ülésen kerülnek összegzésre azok az 
elképzelések és javaslatok, melyeket a DVCS Kft. vezetése és az önkormányzatok fontosnak 
tartanak. 
 
Koncz József alpolgármester kérdezi, hogy amennyiben valamelyik település önkormányzata 
nem fogadja el a határozati javaslatokat mi történik. 
 
Ördög Jakab polgármester elmondja, hogy bármelyik önkormányzat elutasíthatja a javaslatot, 
- amely nagy felelıtlenség - de akkor gondolkodhat hogyan oldja meg a vízellátását. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem érkezett Ördög Jakab polgármester szavazást 
kezdeményez. 
 
A képviselı-testület 8 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta következı rendeletét: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
8/2010. (V.31.) számú rendelete 

 
a helyi iparőzési adóról 

 
 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
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Ezt követıen a képviselı-testület 8 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül külön-külön meghozta soron következı határozatait: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
42/2010.(V.28.) számú határozata 
 
Tárgy:  Közterület ideiglenes jellegő, eltérı célú használatának díjmegállapítása 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete 2010. június 1. napjától kezdıdı hatállyal az 
alábbiak szerint állapítja meg az önkormányzat tulajdonában álló közterületek ideiglenes 
jellegő eltérı célú használatára vonatkozó díját: 
 
1.) Kijelölt elárusító hely közterület használati díja:  100 Ft/m2/nap 
2.) Alkalmai rendezvények közterület használati díja: 150 Ft/m2/nap 
3.) Egyéb esetben:        50 Ft/m2/nap 
 
A képviselı-testület utasítja a Polgármesteri Hivatal jegyzıjét a határozat végrehajtása 
érdekében szükséges intézkedések megtételére. 
 
Felelıs: jegyzı 
Határidı: folyamatos 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
43/2010.(V.28.) számú határozata 
 
Tárgy:  A Heves Megyei Vízmő Zrt-ben történı vagyonbevitel 
 
 
Szentistván nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete, mint résztulajdonos, 
tudomásul veszi, hogy a Délborsodi Víz- és Csatornamő Kft taggyőlése a társaság 
jogutódlással (beolvadás) történı megszőnését határozta el 2010. augusztus 31-i hatállyal. 
Teljes körő jogutód a Heves Megyei Vízmő Zrt (3300 Eger, Hadnagy út 2. sz., Cg. 10-10-
020086) 
 
A Képviselı-testület kinyilatkozza, hogy Szentistván nagyközség Önkormányzata  a jogutód 
társaság részvényesévé kíván válni, és a megszőnı társaságnál a  tulajdonában lévı 8 % 
törzsbetétjét beviszi a Heves Megyei Vízmő Zrt-be, amelynek fejében a beolvadó társaság 
vagyonához viszonyított 8 %-os törzsbetétjének megfelelı értékő részvényt kap a jogutód 
társaságtól. 
 
A képviselı-testület felhatalmazza polgármesterét a határozat végrehajtásához szükséges 
intézkedések és aláírások megtételére.  
 
Határidı: értelemszerően 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
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Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
44/2010.(V.28.) számú határozata 
 
Tárgy:  Szentistván település területén lévı ivóvíz hálózat üzemeltetıjének kijelölése. 
 
Tárgy: Szentistván település területén lévı ivóvízhálózat üzemeltetıjének kijelölése. 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete 2010. szeptember 1-jétıl a tulajdonában lévı, 
Szentistván település területén található, és a település ivóvíz ellátását biztosító viziközmővet 
a Heves Megyei Vízmő Zrt-vel kívánja üzemeltetni, mint a Zrt. résztulajdonosa.  
Felhatalmazza polgármesterét az új szolgáltatási szerzıdés elıkészítésével kapcsolatos 
feladatok ellátására és felkéri, hogy a szerzıdéstervezetet jóváhagyás céljából terjessze a 
Képviselı-testület elé.  
 
Határidı: folyamatos, illetve 2010. július 31. 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
 
 
2./ Tárgy:  Javaslat a közmeghallgatáson felvetett kérdésekben esetlegesen teendı 
intézkedésekre. 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
Ördög Jakab polgármester emlékezteti a képviselı-testület tagjait, hogy a közmeghallgatáson 
felvetıdött a fıút forgalmas szakaszának parkolási problémája.  Tájékoztatja a jelenlévıket, 
hogy május 7-én megtartották a Széchenyi utca 1-41, valamint 2-40 szám közötti útszakasz 
forgalmi rendjének felülvizsgálatát, melyen jegyzıkönyv készült. A jegyzıkönyv részletesen 
tartalmazza a vizsgált szakasz módosításait. A közmeghallgatáson felvetıdött lakossági 
kérésre a Magyar Közút Zrt.  hozzájárulását adta, hogy az ún. „színes ABC” elıtti 
útszakaszon az árok területének igénybe vételével ideiglenes parkoló kerüljön kialakításra 
zúzott kı borítással. A Széchenyi út felújításának tervezése jelenleg van folyamatban, ezzel 
kapcsolatban a Magyar Közút Zrt felé az a kérés került tolmácsolásra, hogy a Mg. Zrt 
üzletsorától a Színes üzlet végéig egy parkolósáv kialakítása is kivitelezésre kerüljön. 
 
Aranyosi Imre képviselı javasolja felhívni a figyelmet, hogy a templom melletti parkolóban 
az autósok ne keresztben álljanak meg. 
 
Kampel Lászlóné képviselı emlékezteti a megjelenteket, hogy a közmeghallgatáson 
felvetıdött a Mikes Kelemen utcában két éve leégett ingatlan romjainak eltakarítása is. 
Kérdezi, hogy ez ügyben történt-e intézkedés, esetleg a CKÖ elnöke segíthetne az ügyben. 
Emlékezete szerint a posta elıtti parkolás is felvetıdött a közmeghallgatáson. Észrevette, 
hogy ezen a részen az esızések után nagy mennyiségő esıvíz áll az úton, érdeklıdik, hogy ott 
lesz-e parkoló kialakítva, esetleg akadálymentesítésre lesz-e lehetıség. 
 
Ördög Jakab polgármester elmondja, hogy több alkalommal fel lett szólítva a leégett ingatlan 
tulajdonosa.  A CKÖ elnökével is beszélt már az ügyrıl, de észrevehetı, hogy huzamosabb 
ideje már nem vesz részt a képviselı-testületi üléseken sem. A posta elıtt három-négy autó 
parkolására alkalmas terület  kialakítását a Magyar Posta fogja kéri a Magyar Közút Zrt-tıl. 
Javasolja, hogy a posta vezetı részére egy kérı levelet küldjön a képviselı-testület, amelyben 
felhívja a figyelmet az akadálymentesítésre és a parkoló létrehozására. 
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Turcsányi Béláné képviselı felveti, hogy ezt a figyelemfelhívó levelet a Mezıkövesdi Ker-
Coop Zrt. vezetısége felé is küldje meg a testület, mert a Széchenyi úton lévı ún. „Csörgı 
bolt” elıtt sem megoldott a parkolás. A bolt elıtti szakasz teljesen meg van süllyedve, esızés 
után a víz megáll, a bejáratot már szinte meg sem lehet közelíteni. 
 
 A tájékoztatást és a javaslatot a képviselı-testület egyhangúlag elfogadta. 
 
Képviselıi felvetések 
 
Kampel Lászlóné képviselı többször jár autóval Mezıkövesd és Szentistván között és kéri, 
hogy az ott lévı kátyúk javítása is idıszerő lenne. 
 
Aranyosi Imre képviselı meglátása szerint ismét karbantartásra szorul az ún”honvédségi út” 
padkája, ott is megáll a víz. Erre is fel kellene hívni a figyelmét az utat  fenntartó cégnek. 
 
3./ Tárgy: Indítványok, javaslatok 
 
 - Javaslat pedagógus napi rendezvény megtartására. 
 
Ördög Jakab polgármester felkéri a képviselı-testület tagjait, hogy tegyenek javaslatot a 
pedagógusok munkájának megköszönésére. Az idén kerül megrendezésre Mezıkövesden a 
központi pedagógusnap is. 
 
Aranyosi Imre képviselı érdeklıdött más településen milyen módon ünnepelnek. Van olyan 
város, ahol a polgármester köszönti a kábel tv-n keresztül a pedagógusokat és az iskola 
igazgató javaslatára kitüntetést adományoz állófogadás keretén belül. Szerény körülmények 
között az aktív pedagógusok köszöntését támogatja. 
 
Kampel Lászlóné képviselı véleménye az, hogy a családok egyre nehezebb körülmények 
között élnek és nem szabad a szülıkre ezt a terhet áthárítani. Javaslata, hogy az önkormányzat 
valósítsa meg a rendezvényt és el kell dönteni, hogy a nyugdíjasok is részesüljenek-e a 
köszöntésben. Elképzelése szerint köszöntı levelet lehetne küldeni a részükre. 
 
Kiss Lajos képviselı, mint iskolaigazgató elıadja, hogy tavaly óta azon az állásponton vannak 
a munkatársai, hogy a szülık fontosabb dolgokat sem engedhetnek meg maguknak, ezért 
nincs elvárásuk a szülık felé. Amennyiben a képviselı-testületnek van a rendezvény 
megszervezésével kapcsolatban javaslata, természetesen a kollégák miatt azt támogatja. 
Amennyiben a nyugdíjasok nem kerülnek meghívásra, akkor ıket üdvözlılap küldésével 
lehetne köszönteni. 
 
Koncz József alpolgármester véleménye az, hogy a pedagógusnap egy erkölcsi elismerés a 
munkájuk iránt. Úgy érzi, hogy az önkormányzat nincs olyan helyzetben, hogy a tavalyi 
színvonalon tudja biztosítani a rendezvényt. Javasolja az iskolán belüli ünnepség 
megszervezését. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı jelen pillanatban nem tud állást foglalni, mert a következı 
héten lesz az iskolában a szülık közössége részére megbeszélés. Érdeklıdik a polgármester úr 
véleményérıl és kérdezi, hogy a tagiskolákban dolgozókat is érinti-e az ünnepség. 
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Ördög Jakab polgármester véleménye az, hogy csak a székhely intézmény nyugdíjas és aktív 
pedagógusait az önkormányzat éttermében egy szál virággal köszöntsék, amely után egy 
vacsora elfogyasztását javasolja. Az elızı évi tapasztalatok alapján a nyugdíjasok szívesen 
fogadták a meghívást és nagyon örültek a köszöntésnek. 
 
Mivel több vélemény, hozzászólás nem érkezett Ördög Jakab szavazást kezdeményezett arról, 
hogy támogatja-e a képviselı-testület a pedagógusnapi rendezvény megszervezését a javaslata 
alapján. 
 
 A képviselı-testület 5 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadta a javaslatot. 
 
 
 
Képviselıi hozzászólások 
 
Sárosi Tibor nem képviselı bizottsági tag, mint a helyi polgárırség parancsnokának a  
meglátása az, hogy sajnos a faluban élı emberek biztonság érzete nagyon rossz. A javulás 
érdekében megbeszélést folytatott a Mezıkeresztesi Rendırırs parancsnokával és arra az 
álláspontra jutottak, hogy minden nap a délutáni órákban érkeznek a településre szolgálatot 
teljesítı rendırök és a polgárırséggel együtt vigyáznak a községben a rendre az esti órákig, 
majd felváltja ıket az éjszakai polgárır szolgálat. 
 
Turcsányi Béláné képviselı érdeklıdik Sárosi Tibortól, mi az oka annak hogy a Fazekas utca 
környékén naponta többször megjelenik a rendırség. 
 
Sárosi Tibor tudomása szerint az utca végén van egy jelenleg lakatlan ingatlan, amelybe 
erıszakkal idegenek be akartak költözni. Ezt a házat tartja szemmel a hatóság. 
 
Aranyosi Imre képviselı tudomása szerint az új kormány tervezi, hogy minden településen 
rendırırsöt alakítanak. Véleménye szerint beszélgetni kellene errıl a dologról és a következı 
ülésen napirendi pontban is tárgyalni kellene róla. El kellene rajta gondolkodni, hol és milyen 
helyiségben lehet elhelyezni a hatóságot. Fel kell ajánlani a rendırnek, hogy kaphat szolgálati 
lakást is. A közbiztonság érdekében mindent meg kell tenni. 
Elmondja, hogy a templom dolgozói sérelmezik, hogy a Mővelıdési Ház elıtti közkutat 
elzárta a DVCS és nem lehet rajta vizet vételezni. Gondot okoz az ártézi kútnál való hosszas 
várakozás. 
Idıszerőnek tartja a parkokban lévı padok és a kopjafa lefestését, mert már elrongálódott. 
Felhívja a figyelmet az I. Világháborús emlékmő tatarozására. Utánanézett egy tisztítást 
végzı cégnél, hogy gépi mosással és ún. „homokszórással” kb. 90.000,- Ft-ért újjá lehetne 
varázsolni. Ez az ár nem tartalmazza a betők újraírását és a körülötte lévı kerítés festését. 
Amennyiben az önkormányzat költségvetése engedi, javasolja az emlékmő rendbetételét. 
 
Bay Judit ügyvezetı kéri, hogy a Mővelıdési Ház elıtt lévı közkútra szereltessen az 
önkormányzat mérıórát és a DVCS engedélyezze tovább is a vízvételezést, mert a 
virágosításhoz, parkosításhoz, locsoláshoz nagy mennyiségő víz szükséges. Az artézi kúttól 
megterhelı a vízzel teli vödröket, kannákat elszállítani. 
 
Ördög Jakab polgármester válaszában elmondja, hogy amennyiben lesz rá lehetıség és 
megvalósulhat, hogy a településen önálló körzeti megbízott legyen, természetesen foglalkozni 
kell a témával. Emlékezteti a képviselıket, hogy jelenleg is van kinevezett körzeti megbízott a 
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községben, akinek a státusza be van építve a Mezıkeresztesi Rendırırs státuszába. A 
közkúttal kapcsolatban elmondja, hogy a Dél-borsodi Vízmő Kft. döntött úgy, hogy azt a 
kutat elzárja. Nem tartja nagy távolságnak a templom, Mővelıdési Ház és az artézi kút közötti 
szakaszt. 
Véleményt vár a képviselı-testület tagjaitól, hogy az emlékmő tisztíttatására tett javaslatot 
elfogadják el. 
 
Turcsányi Béláné képviselı az emlékmő gépi mosásával egyetért, de a kerítés festetésére ne 
szánjon pénzt az önkormányzat, oldja meg saját maga. Emlékezteti a jelenlévıket, hogy 
korábbi üléseken már volt szó a temetıben lévı fenyıfák által okozott gondról. A lakosság 
érdeklıdik, hogy mit lehet tenni ellene, várható-e hamarosan megoldás. 
 
Holló József képviselı Nem ért egyet Aranyosi Imre emlékmővel kapcsolatos javaslatával. 
Furcsának találja, hogy több képviselı javaslata szerint a pedagógus napi rendezvény szerény 
körülmények között kerüljön megrendezésre a nyugdíjasok meghívása nélkül, de az emlékmő 
tisztítására nem sajnálják a pénzt. Felajánlja a szennyvíztisztító-telepen lévı nagynyomású 
mosót, amellyel a tisztítást költségmentesen el lehet végezni. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt a képviselı-testület zárt ülésen folytatta munkáját. 
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